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BRMG-KSiB-II.0012.8.2012 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR 26 – 08/2012 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu  27 sierpnia 2012 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - Nowy 
Ratusz, ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 26 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
W dalszym ciągu posiedzenia Przewodniczący Maciej Krupa poddał pod głosowanie 
przyjęcie przedstawionego poniŜej porządku posiedzenia. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: 
wyraŜenia woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w 
podwyŜszonym kapitale zakładowym Gdańskiego Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku. – druk nr 621.  

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce 
samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki 
kulturalnej Miasta . – druk nr 631.  

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
      

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
upowaŜnienia Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia 
postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania 
sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2012r. – druk nr 
632.  

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
     emisji obligacji Miasta Gdańska oraz określenia zasad ich zbywania, 
     nabywania i wykupu. – druk nr 634. 
       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040. – druk nr 635. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 
rok.- druk nr 636. 

       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
     
7. Wnioski Komisji do projektu budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013.  
       Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  3 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia 
woli objęcia przez Gminę Miasta Gdańska udziałów w podwyŜszonym kapitale 
zakładowym Gdańskiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Spółki z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku. – druk nr 621.  
BRMB – S.0006.184.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 621. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie: wyraŜenia woli objęcia przez Gminę Miasta 
Gdańska udziałów w podwyŜszonym kapitale zakładowym Gdańskiego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z 
siedzibą w Gdańsku. – druk nr 621.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 621 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 26-8/191-53/2012). 
 
 

PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta . – druk nr 631.  
BRMB – S.0006.194.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  - 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 631. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Dziękuję bardzo. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska. 
Ja moŜe dopowiem, Ŝe ta uchwała znajduje swoje uzasadnienie w zmianie w 
budŜecie, gdzie wprowadzamy kwotę miliona złotych. 
  
Radna Halina Leman  – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy to były środki zaplanowane, czy jakby dodatkowe. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska. 
To są środki dodatkowe. będę omawiała przy korekcie budŜetu bieŜącego roku. 
 
Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – Wiceprzewodnicząca Komisji Strategii i 
BudŜetu   
Skąd wzięliśmy te środki. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska. 
One pochodzą z róŜnych zmian o których będę mówiła, bo jest po prostu duŜo 
zmian. Dochody, wydatki są zmniejszane i po prostu per saldo teŜ między innymi 
zostało wygenerowane te środki, na tą pomoc finansową dla Marszałka. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy jeszcze jakieś pytania? Jutro Komisja Kultury będzie się zajmowała tym. Tam 
koledzy z Klubu Platformy Obywatelskiej zgłaszali jakieś pytania w tej sprawie ale 
rozumiem, Ŝe podejmą je jutro na Komisji. Tak Ŝe pewnie jakaś dyskusja będzie co 
do meritum sprawy. Jeśli chodzi o stronę finansową czy jeszcze państwo macie 
jakieś pytania. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska. 
Proszę państwa w tym projekcie zmian w budŜecie, to są bardzo duŜe zmiany, bo 
dotyczące zmniejszenia dochodów miasta ale i równieŜ zwiększenia dochodów 
miasta. Zwiększamy o kwotę 60 milionów złotych dochody miasta, natomiast 
zmniejszamy o 117 milionów złotych, dotacje między innymi przewidziane na Port 
Lotniczy, Słowackiego, połączenie dróg krajowych Trasa Sucharskiego. Natomiast 
skąd są dodatkowe środki. Dokonujemy zamiany nieruchomości między naszą spółką 
Gdańska Infrastruktura Wodociągowo- Kanalizacyjna a Gminą Miasta Gdańska celem 
uregulowania stanu prawnego nieruchomości na których zlokalizowane są budowle 
Gdańskiej Infrastruktury Wodociągowo-Kanalizacyjnej. To znaczy na naszych 
gruntach, które przekazujemy, czyli sprzedajemy, zamieniamy Gdańską 
Infrastrukturą a otrzymujemy grunty, które są dla nas atrakcyjne do naszego 
zasobu gminy. Ta transakcja po stronie dochodowej, składa się z dwóch kwot. Z 
przychodów w wysokości 21 milionów 735 tysięcy i z darowizny od GIFKu w 
wysokości 3 miliony 337 tysięcy złotych. Łącznie jest to kwota 25 milionów 072 
tysiące złotych. Dlaczego darowizna. Proszę państwa, poniewaŜ od tej transakcji 
musimy zapłacić VAT, bo sprzedając grunty, czyli zamieniając grunty, bo zamiana 
gruntów traktowana jest jak sprzedaŜ musimy od tego odprowadzić VAT. PoniewaŜ 
nie mamy pieniędzy na VAT to jest ta po prostu darowizna Ŝeby gmina nie dołoŜyła 
ani złotówki do tej transakcji. Czyli po stronie dochodowej i wydatkowej to się po 
prostu zeruje. Następnie zwiększmy proszę państwa wpływy z podatków od 
nieruchomości w wysokości 15 milionów złotych w związku z realizacją ogromnego 
pakietu inwestycji przez jednego przedsiębiorcę na terenie miasta Gdańska. Zrobił 
podatnik korektę i mamy zwiększone wpływy z podatku od nieruchomości. 
PoniewaŜ nie zrealizujemy wpływów z podatków od  czynności cywilno- prawnych z 
uwagi na to, Ŝe jest wyrok Europejskiego Trybunału Sprawiedliwości, Ŝe poŜyczki 
udzielane między podmiotami w ramach jednej grupy kapitałowej, jednego 
holdingu nie są opodatkowane podatkiem od czynności cywilno-prawnych. Urzędy 
Skarbowe w całej Polsce na wniosek podatników zwracają te dochody z tytułu tych 
podatków ale teŜ właściwie zanika od osób prawnych podatek od czynności 
cywilno-prawnych. Za poprzednie lata musimy zwrócić ten podatek w wysokości 8 
milionów złotych i na bieŜąco po prostu nie mamy dochodów. Uzupełniamy czyli 
zwiększamy jeden tytuł podatkowy a zmniejszamy drugi tytuł podatkowy. Czyli tak 
naprawdę nam się teŜ to zeruje. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Ja podejrzewam, Ŝe koleŜanki mogą mieć wątpliwości wynikające z tego, Ŝe z 
jednej strony rośnie nam deficyt miasta, bo planujemy zaciągnąć zobowiązania w 
postaci obligacji na wydatki majątkowe, a z drugiej strony pojawia się nowe 
zadanie, czyli dotacja dla Województwa Pomorskiego w wysokości miliona złotych. 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska. 
Proszę państwa, to jest taka trochę transakcja wiązana z uwagi na to, Ŝe została 
podpisana umowa zwiększająca dla miasta dotacje z RPO (Regionalny Program 
Operacyjny) na rewitalizację Dolnego Miasta w wysokości 3,5 miliona złotych. 
Dodatkowo dołoŜy Marszałek z tym, Ŝe ta dotacja będzie dopiero w roku 2013 i 
2014. Z drugiej strony przy załoŜeniach, przy projektowaniu budŜetu na rok 2012 ze 
względu na ograniczone środki a wcześniej były teŜ przyrzeczone Marszałkowi w 
wysokości miliona złotych na wspomoŜenie tych wspólnych projektów kulturalnych 
te kwotę zdjęliśmy z projektu budŜetu. Teraz jakby ją za te 3,5 miliona złotych po 
prostu zwiększamy te zabrane wcześniej które były umówione dotacje dla 
Marszałka. Tak po prostu to wygląda. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy państwo mają jeszcze jakieś pytania. JeŜeli państwo nie mają pytań od strony 
finansowej, sprawa wydaje się jasna tak jak wspomniałem na początku koleŜanki i 
koledzy z Komisji Kultury i Promocji Miasta mi zwracali uwagę, Ŝe co do meritum 
mianowicie mają podjąć rozmowę. Więc to im zostawimy. Przystępujemy do opinii. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta . – druk nr 631.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 631 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 26-8/192-54/2012). 
 
 

PUNKT – 3 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia 
Prezydenta Miasta Gdańska do przeprowadzenia postępowania w celu wyboru 
podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta 
Gdańska za 2012r. – druk nr 632. BRMB – S.0006.195.2012.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 632. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   
Dziękuję bardzo. Czy ta uchwała wiąŜe się z jakimiś pytaniami. Nie ma pytań. 
Przystępujemy do opinii. 
 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia Prezydenta Miasta Gdańska do 
przeprowadzenia postępowania w celu wyboru podmiotu uprawnionego do 
badania sprawozdania finansowego Gminy Miasta Gdańska za 2012r. – druk nr 
632.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 632 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 26-8/193-55/2012). 
 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie emisji obligacji 
Miasta Gdańska oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. – druk 
nr 634. BRMB – S.0006.197.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z 
sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 634. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Chciałem zapytać, ile czasu negocjacje z bankami w sprawie tych obligacji trwają. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
To jest najczęściej pierwsze spotkanie z bankami, banki składają ofertę wstępną, 
potem po tej analizie jest składana oferta ostateczna, więc w granicach 3 tygodni 
ta procedura trwa, bo nie podlega ustawie o zamówieniach publicznych. W związku 
z tym są to negocjacje. Ustaliliśmy z panią dyrektor, Ŝe skierujemy do sześciu 
banków. Do tych banków które uczestniczyły dotychczas w emisji obligacji albo do 
tych banków które wcześniej prowadziły rozmowy z nami i są w jakiś sposób 
zainteresowane objęciem tych obligacji. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. Wiesław Kamiński proszę. 
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Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy jakieś dotacje są zagroŜone.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Nie są dotacje zagroŜone. Mamy informację z Ministerstwa, Ŝe wpłyną pierwsza 
transza 157 milionów złotych, wpłynie jeszcze w tym tygodniu. Nawet jeŜeli ta 
transza wpłynie to i tak plan dotacji mamy 858 milionów złotych. JeŜeli nawet by 
ta transza wpłynęła 157 milionów złotych to i tak mamy jeszcze do wykonania 400 
przeszło milionów złotych. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy jeszcze jakieś pytania. JeŜeli nie ma pytań to przystępujemy do opinii. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie emisji obligacji Miasta Gdańska oraz określenia 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. – druk nr 634.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się  - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 634 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 26-8/194-56/2012). 
 
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2012-2040. – druk nr 635. BRMB – S.0006.198.2012.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 635. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuje bardzo. Przystępujemy do pytań. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Chciałem zapytać o ten wskaźnik wynagrodzenia dla inwestora. W jaki sposób był 
liczony, czy wynika to Ŝe TRISTAR przedłuŜył się. 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Nie to nie jest związane z przedłuŜeniem się, tylko jest opracowanie sporządzone 
przez rzeczoznawców w zakresie wynagrodzenia na tego typu projektach. Ten 
wskaźnik, ja nie pamiętam jego wysokości ale chyba około 4% wartości projektu. 
Jest ustalone dla tego typu przedsięwzięcia wynagrodzenie. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
A czy takie wynagrodzenie ustala się na początku projektu. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Tak ale powiedziałam ono zostało źle ustalone do wynagrodzenia. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Chciałem zapytać Pani Skarbnik o boisko przy Meissnera, to będzie typowo 
osiedlowe boisko. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
To będzie boisko ogólnodostępne. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Czy ono będzie przy szkole. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Nie, to nie jest boisko przy szkole. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Dlaczego zmieniamy nazwę z Pomorskiej Kolei na Gdański projekt. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Dlatego Ŝe, ta nazwa jest obecnie zaaplikowana do dofinansowania ze środków Unii 
Europejskiej.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję, czy są jeszcze pytania. Nie ma to przystępujemy do opinii. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę  w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040. – druk nr 
635.   
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się  - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 635 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 26-8/195-57/2012). 
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PUNKT – 6 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok.- druk nr 636. 
. BRMB – S.0006.199.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z sierpnia 2012 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska  - zreferowała przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 636. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy mają państwo pytania. Nie ma. Przystępujemy do opinii.   
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2012 rok.- druk nr 636.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja –  5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się  - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 636 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 26-8/196-58/2012). 
 
 

PUNKT – 7 
 
Wnioski Komisji do projektu budŜetu Miasta Gdańska na rok 2013.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Proszę państwa nie ukrywam, Ŝe ja juŜ wiem jakie zostały zgłoszone potrzeby przez 
wydziały. Nie znam jeszcze wniosków Komisji ale wiem jakie zostały złoŜone 
pierwsze wnioski przez wydziały merytoryczne dotyczące wydatków bieŜących, 
dotyczące inwestycji, które po prostu wydziały chciałyby Ŝeby były realizowane. Na 
pewno są bardzo waŜne. Natomiast poziom dochodów, który determinuje 
moŜliwości wydatkowe, niestety nie jest taki jak chcielibyśmy. Moim zdaniem nie 
ma co ukrywać, nie będą mogły być realizowane inne inwestycje niŜ te które są 
zapisane w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Na dzień dzisiejszy tak to po prostu 
widzę, poniewaŜ te inwestycje one są kontynuowane są zapisane i musimy je 
realizować. Na dosyć znaczną kwotę będziemy musieli ograniczyć wydatki bieŜące. 
Wiem Ŝe wydziały będą musiały ograniczyć swoje wydatki. Z uwagi na to, Ŝe 
podwyŜka wynagrodzeń nauczycieli po prostu tak skutkuje, Ŝe wzrastają 
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wynagrodzenia. RównieŜ sześciolatki, które miały pójść do szkoły. Niestety nie 
poszły w takiej liczbie jak to było zakładane a przedszkolaki są 
niesubwencjonowane. W związku z tym subwencja na wstępnym etapie wyliczona 
wzrasta o 6 milionów złotych, natomiast nie chce podawać kwot po stronie 
wydatkowej, jakby wydział diagnozuje. To jest po prostu bardzo duŜa rozpiętość. 
Następnie proszę państwa ustawa o pieczy zastępczej. Co prawda ona będzie 
obligatoryjna czyli wprowadzenie jej to jest do roku 2014. W związku z tym powoli 
zaczynamy wprowadzać te dodatkowe zadania. W bardzo małej kwocie ale jest 
wprowadzana. Następnie proszę państwa, nowe inwestycje generują  dodatkowe 
środki juŜ w tym roku, mówimy o oświetleniu. Na przykład zieleń w mieście wzrasta 
o 1/3 i będziemy musieli w roku 2013 tę zieleń utrzymywać. Tak samo oświetlenie. 
Czyli nowe inwestycje i to po prostu wiedzieliśmy o tym, generują dodatkowe 
koszty. TeŜ to co podkreślałam, Ŝe te dochody z PITu w związku, Ŝe został przyjęty 
jeszcze wskaźnik na etapie projektu BudŜetu Państwa generuje po prostu niŜsze 
dochody. Te dochody niŜsze stanowią bazę potem do ustalenia dochodów na rok 
2013. Nie mamy zaplanowanej wysokości, nie osiągamy dochodów z CITu. 
Prawdopodobnie jest to związane z jednym podatnikiem. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
MoŜe pani przypomnieć jak wygląda dalej procedura przygotowania budŜetu na rok 
przyszły. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Do 15 września przedstawimy państwu załoŜenia do projektu budŜetu. Będą juŜ 
podane w tych załoŜeniach przewidywane dochody, przewidywane kwoty wydatków 
bieŜących i limit na wydatki majątkowe. Czyli inwestycyjne i dokapitalizowanie 
spółek. Będą podane kwoty jakie mamy do spłaty w roku 2013 i kwota kredytu 
która jest moŜliwa do zaciągnięcia. Jeszcze od roku 2014 wchodzi nowy wskaźnik 
determinujący moŜliwość zaciągania kredytów. JuŜ rok 2013, rok 2012 i 2011 będą 
czyli nadwyŜki operacyjne będą liczone do tego wskaźnika w roku 2014. Teraz juŜ 
wiemy, bo mając juŜ dane faktyczne, Ŝe ten wskaźnik został błędnie 
skonstruowany, bo jest odnoszony do dochodu, oprócz tego Ŝe jest historyczny, są 
dane historyczne, to jeszcze jest odnoszony do dochodów ogółem. JuŜ 
postulowaliśmy wcześniej, Ŝe powinien być odnoszony do wydatków bieŜących. Nic 
nie słychać Ŝeby to w jakiś sposób znalazło odzwierciedlenie w rozmowach 
prowadzonych z Ministerstwem Finansów. W kaŜdym razie to powoduje, Ŝe nie ma 
takiej opcji, Ŝeby wydatki bieŜące przekroczyły dochody bieŜące. Ja juŜ nie mówię 
na etapie uchwalania budŜetu ale one w rzeczywistości nie mogą przekroczyć. Czyli 
nie moŜe nastąpić taka sytuacja, Ŝe wydatki bieŜące są wyŜsze, koniec roku od 
dochodów bieŜących. Czyli trzeba będzie przez cały czas monitorować czy 
przypadkiem nie jest nie wystarczający wpływ dochodów bieŜących Ŝeby 
automatycznie zatrzymać wydatki bieŜące. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Jaka jest sankcja po przekroczeniu. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Będzie dyscyplina naruszenia finansów publicznych dla Prezydenta i Skarbnika. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wracając jeszcze do procedury. Jesteśmy na 15 września, jak to dalej będzie 
wyglądać. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
W Gdańsku. 
Będzie pan Prezydent negocjował, będzie ustalał limity, pierwsza wersja, druga. 
Między czasie będą zawiadomienia o dotacjach i subwencjach przychodziły. Efekt 
tych wszystkich zmian limitów i ustalenia budŜetu będzie złoŜony projekt 15 
listopada.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska   
Ale juŜ państwo ten wstępny taki projekt będziecie mieli 15 września, czyli juŜ nie 
długo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy państwo chcieliby przedstawić jakiś wniosek do projektu. Nie widzę. Dziękuję 
bardzo za wszystkie wyjaśnienia w tej sprawie.  
 

PUNKT – 8 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

• Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Jeśli chodzi o korespondencję, otrzymaliśmy protokół z analizy 
przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Gdańskim Archipelagu 
Kultury, wraz z odpowiedzią pana Prezydenta. – stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 

 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Mam pytanie, pani Czekanowicz obiecała nam projekt restrukturyzacji 
zarządzania kulturą. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Była pani Czekanowicz była okazja się zapytać. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Ale projekt złoŜyła. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie. Poprosimy panią dyrektor o to.  
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu   
Pyzatym przypominam, Ŝe wiceprezydent Andrzej Bojanowski składał zobowiązanie 
do pełnych informacji dotyczące umowy, rozliczeń Lechia Operator ale ku mojemu 
zdziwieniu nie widzę rozliczeń dotyczących EURO 2012.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
W obu tych sprawach przypominałem o prośbach Komisji, o tym Ŝe mieliśmy to 
omówić. Pan Prezydent poprosił o to Ŝebyśmy mu dali czas jeszcze do września. 
Tak jesteśmy umówieni, Ŝe we wrześniu będzie przedstawione. 
 

• Następnie przewodniczący Maciej Krupa przedstawił pismo Pana Czesława 
Chojnackiego w sprawie Owczarni. - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 

Ustalenia Komisji: 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Poprosimy  o to Ŝeby to pismo które było do Pana Chojnackiego skierowane jeŜeli 
pan Prezydent uzna , Ŝe moŜe nam je przekazać, Ŝeby przekazał.  A gdyby państwo 
po wczytaniu się w tą treść mieli jeszcze jakieś wątpliwości, to wtedy będziemy 
podejmować pytania. 
 
Pismo: BRMG-KSiB-II.0012.8-8.2012.AJ.Dc 222312 – stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.17.00 
 

 
            Przewodniczący 
       Komisji Strategii i BudŜetu RMG 

 
  Maciej Krupa 
 
 

Protokół sporządziła: 
 

Anna Jabłońska 
 
 
 


